
PROTOKÓŁ NR IV/2015 
z sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie odbytej 

w dniu 16 stycznia 2015 roku  
w Urzędzie Miejskim w Żmigrodzie 

W posiedzeniu uczestniczyło 15 radnych ( lista obecności, jako załącznik nr 1). 
 

Obecni byli również: 
Burmistrz Gminy Żmigród      Robert Lewandowski 
Z-ca burmistrza Gminy Żmigród  Zdzisław Średniawski  
Skarbnik Gminy Żmigród    Anna Dobrowolska  
Pracownicy urzędu i zaproszeni goście ( lista obecności, jako załącznik nr 2). 
Obrady rozpoczęły się o godz. 14 00. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zgodnie z 1 punktem porządku obrad, 
otworzył sesję wypowiadając słowa  

„OTWIERAM IV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE „  
Witając wszystkich radnych i pracowników urzędu.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz stwierdził, że zgodnie z listą obecności 
aktualnie w posiedzeniu uczestniczy 15 radnych, co wobec ustawowego składu Rady 
wynoszącej 15 osób stanowi quorum, pozwalające na podejmowanie prawomocnych 
uchwał.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał wniosek Burmistrza Gminy Żmigród 
w sprawie zwołania sesji Rady Miejskiej w Żmigrodzie( kserokopia wniosku stanowi 
załącznik do protokołu).   
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się z zapytaniem, czy są wnioski w 
sprawie zmiany porządku sesji, który otrzymali radni. 
Radni nie wnieśli zmian do porządku obrad.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz zwrócił się do radnych o podanie kandydatur 
na Sekretarza sesji Rady Miejskiej. 
Radna Maria Czesława Rybka zgłosiła kandydaturę Radnej Anny Tatarek.  
Radna Anna tatarek wyraziła zgodę dla pełnienia funkcji Sekretarza. 
Radni nie zgłosili innych kandydatur.  
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeprowadził głosowanie zgłoszonej 
kandydatury na Sekretarza obrad.  
Radni 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się ” wybrali Radną Annę 
Tatarek Sekretarzem obrad. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do kolejnego punktu porządku 
obrad Podjęcia uchwał: 
Projekt uchwały nr 1 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej Gminy 
Żmigród na rok 2015 i lata następne. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał projekt uchwały i poprosił o 
omówienie.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy wyjaśniła, że zmiana w wieloletniej 
prognozie finansowej Gminy Żmigród na rok 2015 i lata następne wynika z 
wprowadzenia przedsięwzięć, które były w budżecie na rok 2014, a na rok 2015 nie 
zostały ujęte. Wprowadzono przedsięwzięcia, których płatność zostanie wykonana w 
styczniu 2015 r. tj.( załącznik nr 2) 

 zmniejszenie wartości przedsięwzięcia rozbudowa oświetlenie drogowego w 
gminie Żmigród spłata cesji II etapu do kwoty 102.726,zł,  

 zwiększenie wartości przedsięwzięcia rozbudowa oświetlenia drogowego w gminie 
Żmigród o kwotę 89.908,-zł ( dodatkowe doświetlenie), 



 zagospodarowanie terenu w zabytkowym centrum miasta Żmigród w kwocie 
439.210,-zł  

 upowszechnianie edukacji ekologicznej w zakresie ochrony obszarów NATURA 
2000 w gminie Żmigród w kwocie 7 tys. zł, 

 modernizacja i rozbudowa systemu monitoringu w Zespole Pałacowo-Parkowym w 
Żmigrodzie w kwocie 121.001,-zł  

W odniesieniu do złącznika nr 1 p. Skarbnik poinformowała, że został uaktualniony. 
Burmistrz Robert Lewandowski w odniesieniu do zmian, które został wprowadzone 
wyjaśnił, że gdyby Urząd Marszałkowski przelał środki w 2014 r., które wynikały z 
umowy to wydatki, które gmina miała ponieść zostałby zapłacone do końca roku 
2014. Ponadto przy konstrukcji budżetu na rok 2015 w połowie listopada nie można 
było przewidzieć, że taka sytuacja będzie miała miejsce.  
Radny Karol Kalnika poprosił o wyjaśnienie, w sprawie płatności na zadanie 
zagospodarowanie terenu w zabytkowym centrum miasta. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że zadanie zagospodarowanie terenu miało 
miejsce w grudniu i na bazie odbioru jest wystawiona faktura końcowa, która została 
wystawiona z data płatności w styczniu br. W związku z tym, że gmina nie otrzymała 
środków z dotacji, gdyby środki otrzymała faktura byłaby zapłacona w grudniu przed 
terminem płatności, a tak zostanie zapłacona w styczniu br. 
Radni nie zgłosili innych uwag i pytań do projektu uchwały. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie  
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy nr 0007.IV.19.2015 
 

Projekt uchwały nr 2 w sprawie zmian w budżecie Gminy na 2015 rok. 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz odczytał projekt uchwały i poprosił o 
omówienie.  
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały i poinformowała 
o zmianach: 
planowane dochody zostały zwiększone o kwotę w wysokości 950.250,-zł 

 zwiększono plan z tytułu dochodów na realizacje zadań z zakresu administracji 
rządowej w ośrodkach wsparcia o kwotę 250 zł, 

 zwiększono plan z dotacji w ramach programów finansowych z udziałem środków 
europejskich w oświacie ( refundacja termomodernizacji budynków dotacja nie 
wpłynęła w 2014 r) o kwotę 950 tys. zł  

po zmianie ogólna kwota dochodów wynosi 47.514.246,-zł    
planowane wydatki zostały zwiększone o kwotę w wysokości 950.250,-zł  

  zmniejszono plan z tytułu zakupów materiałów i wyposażenia w zakresie dróg 
publicznych gminnych o kwotę 30 tys. zł, 

 zwiększono plan wydatków z tytułu zakupu usług remontowych w zakresie dróg 
publicznych gminnych o kwotę 270 tys. zł, 

 zmniejszono plan z tytułu zakupu usług pozostałych w zakresie dróg gminnych o 
kwotę 115 tys. zł  

   zwiększono plan z tytułu wynagrodzeń osobowych pracowników w zakresie 
administracji publicznej o kwotę 50 tys. zł, 

 zwiększono plan z tytułu zakupu usług pozostałych w zakresie administracji 
publicznej o kwotę 50.028,-zł    

 planowana nadwyżka budżetowa wynosi 885.632,-zł, 

  rozchody z tytuł spłat pożyczek, kredytów i obligacji wynoszą 885.632,-zł, 

 wydatki majątkowe wynoszą 4.754.621,27 zł  



po zmianie ogólna kwota wydatków wynosi 46.628.614,-zł. 
Burmistrz Robert Lewandowski wymienił zmiany w inwestycjach i tak: 

 budowa drogi prostopadłej do ul. Kościuszki wykonaną w masie asfaltowej, 

 rozbudowa oświetlenia   

  parking za urzędem, 

 monitoring w parku. 
Radny Karol Kalinka w sprawie wyjaśnienia, co kryje się pod kwotą zwiększenia o  
50.028,-zł usług w zakresie administracji publicznej. 
Pani Skarbnik wyjaśniła, że jest to za usługę w sprawie odzyskania VAT na rzecz 
gminy. Kwota jest zależna od wysokości odzyskanego VAT. 
Radny Patryk Andrzejewski w sprawie monitoringu w parku, kto będzie 
koordynował. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, ze stacja bazowa jest w baszcie i 
monitoring jest obsługiwany przez pracowników. Monitoringiem został objęty obszar 
14 ha. 
Radny Karol Kalinka w sprawie usług remontowych na drogach, czego dotyczą. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że dotyczy to takich prac, jak 
dokończenie dróg, na których w całości nie został położony asfalt po pracach 
kanalizacyjnych lub położenie masy asfaltowej na parkingu tj. parking przy ZPK. 
Radny Leszek Kraszewski w sprawie uwzględnienia krótkich odcinków dróg w 
mieście do położenia asfaltu tj. ul. Poznańska, zakazu parkowania na ul. Kolejowej 
od stacji do poczty i uporządkowania terenu przy stacji. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił,  
-środki bieżące zapisane na remonty dróg nie wystarczyły na wszystkie zadania tj. 
położenie asfaltu na odcinkach ulic: Poznańskiej, Szkolnej, Rybackiej, Zamkowej, 
Kwiatową. Jeżeli gmina osiągnie wystarczające dochody to zadania te zostaną 
zrealizowane, 
-zakaz parkowania przy ul. Kolejowej został wprowadzony, a jeżeli przepisy są 
łamane to należy zgłaszać to policji, 
-plac przed dworcem, gmina nie może wykonywać zadań inwestycyjnych na terenie 
nieswoim. Burmistrz dodał, że w rozmowach z właścicielami terenu, którym jest PKP 
zostało ustalone, że właściciel wykonana modernizację całego terenu do połowy 
roku, do tego czasu teren ma być poprawiony dla użytkowników 
Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przypomniał, że jest to sesja zwołana na 
wniosek burmistrza i w porządku nie ma punktu sprawy różne. 
Radna Joanna Kantor w sprawie uporządkowania terenu na ul. Kolejowej przed 
pocztą. Budynek jest obiektem użyteczności publicznej, czy właściciela można 
zobligować do uporządkowania terenu. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że gmina nie może przymusić właściciela 
do uporządkowania swojej własności, ale ze strony urzędy były interwencje i poczta 
wykosiła swój teren. Do gminy należy tyko chodnik i ulica, dodał p. Burmistrz. 
Radna Maria Rybka w sprawie pasów na ul. Wrocławskiej, w krótkim czasie od 
wymalowania są prawie niewidoczne, czy są objęte gwarancją. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że malowanie pasów na ulicach 
odbywało się w niekorzystnych warunkach pogodowych, była za niska temperatura. 
Malowanie pasów zostanie powtórzone oraz uzupełnione w miejscach, gdzie nie 
zostały wykonane w okresie wiosennym. 
Radny Leszek Kraszewski w sprawie wystąpienie do wykonawcy drogi ekspresowej 
i podpisanie umowy w sprawie naprawy dróg gminnych, które zostaną zniszczone 
przez sprzęt wykorzystany przy budowie drogi. Radny zaproponował, aby p. 



Burmistrz razem z p. Starostą w tej sprawie wystąpili do wykonawcy budowy drogi 
ekspresowej, zabezpieczając w ten sposób nasze interesy. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że jeszcze przed przetargiem na budowę 
drogi ekspresowej tą sprawą już zajmowali się burmistrzowie i wójtowie na 
konwencie Powiatu Trzebnickiego i wystosowane zostało pismo do Generalnej 
Dyrekcji Dróg Krajowych i Autostrad, i efektem tego są zapisy w specyfikacji 
przetargowej. W oparciu o te zapisy wykonawcy mają mieć zabezpieczone środki na  
Modernizacje i otworzenie dróg, które zostaną zniszczone. Następstwem tego są 
szczegółowe rozwiązani i tak wykonawca drogi ekspertowej za każdym razem musi 
uzgadniać z gminą projekt organizacji ruchu. 
Radny Andrzej Budzisz w sprawie spowodowania i ograniczania ruchu 
samochodów o dużym tonażu na drodze S5 z Korzeńska w kierunku Rawicza. 
Obecnie tą drogą odbywa się bardzo wzmożony ruch i kiedy zostanie przekazana 
gminie to będzie wymagała odbudowy. 
Burmistrz Robert Lewandowski wyjaśnił, że na dziś gmina nie przejęła jeszcze tej 
drogi po przejęciu będzie mogła wprowadzać ograniczenia. Burmistrz powiedział, że 
wolałby tej drogi nie przejmować i może to jeszcze ulec zmianie, ponieważ ustawa, 
która mówi o przekazywaniu tego typu dróg dla gmin jest od półtora roku 
procedowana. Droga z Korzeńska do Rawicza była niedawno modernizowania, dodał 
p. Burmistrz.  
Radny Andrzej Budzisz zapytał, czy przy drodze ekspresowej będzie budowana 
droga serwisowa.  
Burmistrz Robert Lewandowski odpowiedział, że tak. 
Radny Karol Kalinka w sprawie umowy za usługę dotycząca odzyskania VAT, na 
jaki okres został zawarta. 
Pani Anna Dobrowolska Skarbnik wyjaśniła, że pierwsza umowa został zawarta na 
okres 3 lat, a obecna na okres nie krótszy niż dwa lata. 
Radny Karol Kalinka zapytał, czy nie byłoby taniej, gdyby pracownik z urzędu został 
przeszkolony w sprawie odzyskania VAT. 
Burmistrz Robert Lewandowski odpowiedział, że urząd odzyskał kilka milionów 
VAT dzięki wynajęte firmie. W czasie przygotowywania materiałów dla firmy 
pracownicy uczą się, choć wykracza to poza ich zakres obowiązków podstawowych.   
Pan Burmistrz powiedział, że kiedy gmina sama poradzi sobie z odzyskaniem VAT, 
to będzie to wykonywała. 
Radni nie wnieśli innych uwag i pytań do projektu uchwały. 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz poddał projekt uchwały pod głosowanie. 
Uchwałę podjęto: jednogłośnie ( 15 głosów „za”) 
Nadano uchwale kolejny właściwy nr 0007.IV.20.2015 
 

Przewodniczący rady Jan Czyżowicz przeszedł do ostatniego punktu porządku 
obrad zamknięcia sesji.  

ZAMYKAM IV SESJĘ RADY MIEJSKIEJ W ŻMIGRODZIE  
Na tym zakończono posiedzenie o godz.1445. 
Protokołowała  
M. Schnitze 
 

 


